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Redactioneel 

buiten de stad en vanuit de mensa kun je 
over het Bodenmeer kijken, heel mooi, te 
mooi om te studeren. Huisvesting is er 
relatief goedkoop mogelijk, 200 gulden per 
maand. Er zijn in Duitsland wel studieve
renigingen maar die zijn niet zoals in Ne
derland 'fun-associations' maar ze zijn meer 
politiek georiënteerd." 
Erik studeerde in 1990 één semester in 
Leiden en vervolgens één in Rotterdam 
samen met een andere student uit Kon
stanz. 
Opvallend verschil met Nederlandse stu
denten is dat Erik al na één jaar in het 
buitenland mocht studeren, terwijl in Lei
den een afgeronde Doctoraal I vereist is 
om aan het Erasmusprogramma te mogen 
deelnemen. Hoe zit het dan met de ver
eiste basiskennis die een Erasmus student 
moet hebben? Erik: "Ik denk dat als je zelf 
het gevoel hebt dat je denkt het begrepen 
te hebben waar de studie over gaat en je 
weet ongeveer je doel in je studie, dan kun 
je prima naar het buitenland." Hierbij speelt 
de kwestie dat in Konstanz de vraag gelijk 
is aan het aanbod van studenten die naar 
het buitenland willen. Binnen het Be
stuurskunde uitwisselingsprogramma Leiden
Rotterdam is juist de vraag vele malen 
groter dan het aanbod dus moet men hier 
mensen teleurstellen. Wat betreft de selec
tie vindt Erik studieresultaten absoluut niet 
belangrijk. "Sommige mensen zijn niet goed 
in hun studie maar kunnen wel degelijk in 
het buitenland iets bijdragen aan de repre
sentativiteit van het land waar ze vandaan 
komen. Het gaat er niet alleen om dat ik 
iets leer, maar dat mensen ook iets van mij 
kunnen leren." 
Vergeleken met Konstanz vindt Erik de 
cursussen in Leiden inhoudelijk sterk op de 
praktijk gericht en minder op de theorie. 
"In Konstanz krijg je veel theorie, in som
mige gevallen zelfs teveel." 
Integratie met Nederlandse studenten vond 
Erik zeer belangrijk, echter bij de te volgen 
cursussen waren zij jammer genoeg mager 
vertegenwoordigd. "Misschien waren de 

Erasmus nieuws 

cursussen die in het Engels gegeven werden 
te moeilijk. In Konstanz worden ook cursus
sen speciaal voor Erasmus studenten in het 
Engels verzorgd, maar ik ken een professor 
die geeft wel les in het Engels maar dat wil 
nog niet zeggen dat het ook duidelijk is." 
Erik: "Ik heb het idee dat de Nederlandse 
studenten geïnteresseerd zijn in wat er in 
het buitenland gebeurt. Bijvoorbeeld in de 
introductieweek waren er heel veel Neder
landse studenten. Volgens mij is het en
thousiasme van studenten in Konstanz die 
bereid zijn om contacten te leggen met 
buitenlandse studenten veel minder." 
Vergelijkend tussen de Nederlandse en de 
Duitse instelling merkt Erik op dat er "in 
Nederland meer de tendens is om consen
sus te vinden en om met elkaar iets uit te 
werken. In Duitsland tref je vaker conflic
terende belangen, uitzonderingen daar
gelaten. Tijdens cursussen in Duitsland is 
er ook meer interactie tussen de professor 
en de student over bijvoorbeeld juistheid 
van gepresenteerde modellen." 
Wanneer Erik in oktober weer in Konstanz 
begint met studeren moet hij één klein vak 
volgen, een geïntegreerde stage van acht 
maanden doen én drie of vier semesters 
studeren. Dit zal totaal zo'n drie jaar in 
beslag nemen. "Doel van de lange stage 
tijdens de studie is om de geleerde theo
rieën te relativeren." 
Over de begeleiding bij de Erasmus uitwis
seling zegt Erik: "De begeleiding in Ne
derland vind ik erg goed, er is altijd iemand 
waar je terecht kunt. Huisvesting was ook 
goed geregeld." Hij vindt dat de studenten 
in Nederland best goed af zijn met hun 
Studiefinanciering. "In Duitsland krijg je 
niets van de overheid behalve als je ouders 
heel weinig verdienen, dan krijg je een 
beurs. De OV-jaarkaart is ook heel progres
sief, absoluut fantastisch." 
De volgende Erasmus bijdrage van de BB 
komt van een Nederlandse student die een 
semester in Engeland heeft gestudeerd. 
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Het is donderdagmiddag vijf voor één. Ik loop gebouw 5 binnen, weet een lift in te komen, 

verlaat deze weer op de tweede verdieping en loop in de richting van de B-vleugel, op zoek 

naar 2B22. Ik sla een hoek om en stuit gelijk op een menigte. Ik realiseer me dat ik niet 

verder hoef te zoeken; aan het begin van deze rij moet zich de deur van 2B22 bevinden. Na 

onderweg regelmatig beticht te zijn van voordringen weet ik binnen te komen en tref daar de 

rest van de TUB-commissie aan die koortsachtig voorbereidingen aan het treffen is om de 

verkoop te kunnen beginnen. Als alles klaar ligt kan de stormloop beginnen. 

Gert-Jan de Jong, secretaris TUB 

Eén van de doelen die het BIL bestuur zich 
bij het aantreden had gesteld, was het 
oprichten van een tentamen- en uittreksel
bank. Voor deze commissie meldden zich 
al snel enkele gegadigden en op 19 febru
ari 1991 kwam zij voor het eerst bijeen. 
Tijdens die bijeenkomst bleek dat er in 
Rotterdam al een uittrekselbank bestond, 
en dat we daar waarschijnlijk wel uittrek
sels van konden krijgen. Tevens kwam naar 
voren dat de SPIL ook bezig was met de 
oprichting van een TUB. Er werd onder
zocht of samenwerking tussen BIL en SPIL 
op dit vlak mogelijk was. Het is nu mei 
1991 en inmiddels bestaat er een gecom
bineerde TUB van BIL en SPIL. 

Het eerste meisje komt binnen en neemt 
gelijk drie exemplaren van alle propedeuse 
uittreksels af. Ze wil al een cheque uit
schrijven, maar als ze hoort wat ze moet 
betalen breekt er een glimlach door op haar 
gezicht en blijkt ze aan de inhoud van haar 
portemonnee genoeg te hebben. Intussen 
trekt de ene na de andere ko(o)p(st)er aan 
ons voorbij. Velen van hen blijken ook voor 
vrienden en kennissen· uittreksels te moeten 
meenemen. Een uur lang staat er continu 
een rij. Om half drie zijn we zo goed als 
uitverkocht. De vorige keer waren we dat al 
om drie over een; we gaan dus vooruit. 

De voornaamste taken van de TUB zijn het 
verzamelen van uittreksels en oude ten-

tamens, het beoordelen van de kwaliteit en 
de verkoop van het materiaal dat als goed 
beoordeeld is. Hier komen dan nog wat 
kleine dingen bij zoals het verbeteren van 
de lay-out van uittreksels en het zoeken van 
uitwerkingen bij de oude tentamens. On
danks het feit dat uittreksels dus uitgebreid 
bekeken worden voordat ze worden uit
gebracht, aanvaardt noch de BIL, noch de 
vakgroep enige verantwoordelijkheid voor 
eventuele fouten of gebreken in uittreksels 
en mogelijke schade die daardoor ontstaat. 
De uittreksels dienen slechts als hulpmiddel 
bij het boek en worden ook op grond van 
die functie beoordeeld. 

Het laatste half uur komen er nog drup
pelsgewijs wat mensen binnenlopen, diè we 
helaas meestal moeten verzoeken om de 
volgende keer terug te komen, omdat de 
uittreksels die zij willen hebben uitverkocht 
zijn. Om drie uur verzamelen we de weinige 
overgebleven uittreksels en lopen gezamen
lijk naar de BIL-kamer, alwaar we een 
lijstje opstellen voor de repro met de aan
tallen uittreksels die we voor de volgende 
verkoop gedrukt willen hebben. Nadat dit 
afgehandeld is gaat iedereen met een te
vreden gezicht op huis aan. Voor vandaag 
zit het er weer op, morgen zien we wel 
weer verder. 
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